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سرویس سیاسی - یک عضو کمیسیون انرژی 
مجلس شورای اسلامی با استناد به سخنان وزیر نفت 
گفت: در دولت سیزدهم ما هم نفت خود را فروخته 
و هــم درآمدهای آن به کشــور برمی گردد اما لازم 
اســت که در تجارت نفتی خود رمزگذاری داشته 
و اطلاعات آن فاش نشــود.فریدون عباسی درباره 
آمارها از رشــد فروش نفت و بازگشت درآمدهای 
نفتی به کشــور در دولت سیزدهم، بیان کرد: از زبان 
وزیر نفت زیاد شــنیدیم که می گویند ما نفت خود 
را می فروشــیم و پول آن نیز به کشــور برمی گردد.

وی گفت: ما دسترسی به اطلاعات اصلی و جزئیات 

اطلاعات فروش روزانه، ماهانه و ســالانه نداریم. 
ممکن اســت اگر بنده سوال کنم جزئیات را به من 
بدهنــد اما اینکه چه میزان نفت و از چه راه هایی را 
می فروشیم، رسانه ای نمی کنیم.نماینده مردم کازرون 
در ادامه اظهار کــرد: ما باید در تجارت بین المللی 
خود و به خصوص فروش نفت که تحریم هســتیم 
رمزگذاری داشــته باشیم، کسی هم نباید بتواند این 
رمز را بشــکند. اینکه آیا پول فروش نفت به کشور 
برگردانده می شــود و از چه راهی، باز باید محرمانه 
بماند.یک راه منطقی تجارت، تهاتر بین کشــورها 
اســت ولی چقدر از پول فروش نفت را توانسته ایم 

نقد بیاوریم و از چه طریقی نیز این پول را توســط 
بانک ها جابجا کردیم، مواردی است که اتفاق افتاده 
اما درایت و سیاســت کشور ایجاب می کند که این 
جزئیات رسانه ای نشود و در رسانه ها منتشر شود.

عباسی با تاکید بر اینکه وزارت نفت با رعایت مصالح 
کشور و امنیت تجاری فروش نفت را پیش می برد، 
تصریح کرد: ما نیز به حرف وزیر استناد و تایید می 
کنیم که هم نفت خود را فروخته و هم توانســته ایم 
پــول آن را بیاوریم و هم تهاتر کالا انجام دهیم. بنده 
نیز توصیه می کنم مسئولان دولتی جوگیر نشوند و 

اطلاعات در این زمینه را بیرون ندهند.

پاسخ جالب فریدون عباسی درباره فروش نفت و برگشت پول آن به کشور

وارد چالش شود

پهپادهای منحصربه فرد 

برافروخته شدند

موجب وهن نشود

تجدید کردیم

ناراحت هستند

خنثی کردیم

جای تعجب دارد

تکذیب استعفای شورای رقابت 

یک ضامن 

اخبار ویژه ...

رئیس ســابق ســازمان اطلاعات سپاه پاســداران انقلاب اسلامی گفت: 
آمریکایی ها می خواهند ایران وارد چالش شود. به نظر آمریکایی ها و هم پیمانانشان 
یکی از محیط هایی که می تواند چالش ساز باشد دانشگاه ها است. حسین طائب 
مشــاور فرمانده کل سپاه پاسداران در نشست سراسری و کارگاه های آموزشی 
تخصصی معاونین بسیج اساتید کشور که در تهران برگزارشد  بر تلاش دشمن 
برای به چالش کشــاندن دانشگاه ها تاکید کرد. وی افزود: آمریکایی ها بر اساس 
حس اســتیلا و برتری بینی فرهنگی و پرفروغ نشــان دادن ارزش های خود بر 
ارزش های سایر ادیان و ملل و با بهره گیری از قدرت دفاعی، دیپلماسی و اقتصادی 

تلاش کردند توسعه قدرت خود را در سراسر جهان نشان دهند.

دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری فرمانده نیروی دریایی سپاه  در بازدید از 
یگان فرماندهی پهپاد نیروی دریایی سپاه در جمع رزمندگان دریادل این یگان با 
تاکید بر اینکه امروز بکارگیری پهپادها یکی از راهبردهای دفاعی در نیروی دریایی 
سپاه است گفت: امروز بحمدالله در نیروی دریایی سپاه نمونه پهپادهای منحصر به 
فرد طراحی و ساخته می شود و این نشان از همت جهادی و انقلابی افسران جوان 
و عملیاتی کردن فرمان »ما می توانیم« فرمانده معزز کل قوا امام خامنه ای اســت، 
به گونه ای که دشمن متعجب شده با این همه فشارهای حداکثری و تحریم های 
گسترده چگونه فرزندان ایران اسلامی توانستند به این سطح رشد و پیشرفت در 

حوزه های تجهیزات دفاعی و نظامی برسند.

کریمی قدوســی با اشاره به جلسه غیر علنی نمایندگان با وزیر کشور بیان 
داشــت: در این جلسه برخی نمایندگان برافروخته شدند من در جمع آنها بودم 
وســط جلسه غیرعلنی داد کشــیدم و فریاد من بر سر وحیدی این بود که آقای 
وحیدی گوش به اعتراضات و هیاهوهای نمایندگان ندهید اگر معاون سیاســی 
را برکنار کنید، در حقش ظلم کردید در این مورد هم توییت زدم که نباید این کار 
را انجام دهید چون وی خلاف قانون و حکمت کاری انجام نداده  اســت.عضو 
کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس اضافه کرد: فشار مجلس در 
جابه جایی معاون سیاسی کاملا خلاف مصلحت، عدالت و مصداق دخالت در 
کار قوه مجریه است. آمدن وحیدی به جلسه غیر علنی هم مناسب نبود و در کل 

جلسه خوبی نبود.

حجت الاسلام  محسنی اژه ای ضمن تاکید بر ضرورت نظارت دیوان عالی 
کشــور بر احکام اظهار داشت: مجازات باید متناسب، عاقلانه و اثربخش باشد؛ 
تعیین مجازات نباید به گونه ای باشد که موجب وهن شود؛ اگر مجازات تعیین 
شده، وهن دستگاه قضایی باشد، از اثرگذاری لازم برخوردار نخواهد بود. رئیس 
قوه قضاییه تصریح کرد: مجازات تعیین شــده باید هم برای محکوم و هم برای 
فردی که از حکم مطلع می شود، اثرگذاری داشته باشد؛ در اینجاست که عدل و 
تدبیر قاضی جلوه گری می کند؛ در اینجاست که قاضی باید مقتضیات را بسنجد 

و عاقلانه عمل کند.

متیو میلر، ســخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا معافیت تحریمی جدید 
عراق برای پرداخت بهای برق وارداتی از ایران را تایید و اعلام کرد که واشنگتن 
برای بیســتمین بار این معافیت برق را تجدید کرده اســت. متیو میلر سخنگوی 
وزارت خارجــه آمریکا درباره معافیت جدید تحریمی ۱۲۰ روز به عراق گفت: 
معافیت برق عراق را برای بیستمین بار تجدید کردیم و دوباره به این کشور اجازه 
دادیم که برای پرداخت بهای واردات برق به حساب های محدود ایران در بانک 

تجارت عراق اقدام کند. 

فلاحت پیشــه درباره شــکل گیری دور جدیدی از مذاکرات میان ایران و 
غرب گفــت: ایران و آمریکا تنش های مختلفی دارند این تنش ها باید مدیریت 
شود. معتقدم میز قرمزی بین ایران و آمریکا به واسطه برخی کشور ها همچون قطر 
و عمان شکل گرفته است که همچون خط تلفن قرمز بین آمریکا و شوروی در 
زمان جنگ سرد عمل می کند. وی افزود: مذاکرات مستقیم و غیرمستقیم یا محرمانه 
و غیرمحرمانه ایران و آمریکا با هدف احیای برجام نیست، چون موضوعات آن 
وسیع است از آزادی زندانیان آمریکایی و تردد آمریکایی ها در خلیج فارس تا لغو 
تحریم ها در حوزه های مختلف را در بر می گیرد. در واقع آمریکا و ایران پذیرفتند 
در کوتــاه مدت نمی توانند مهمترین تنش های فــی مابین خود را حل کنند لذا 

می خواهند این موضوع را مدیریت کنند. 

جیمز کلِوِرلی، وزیر امور خارجه انگلیس در ســخنرانی خود در اجلاس 
امنیتی اندیشــکده »اسپن« در ایالت کلرادوی آمریکا بدون اشاره به سیاست های 
مداخله جویانه و تفرقه افکنانه غرب در منطقه تلاش کرد ایران را به بدرفتاری متهم 
کند و مدعی شد که ایران در ماه های گذشته سعی داشته اقداماتی را علیه امنیت 
انگلیس انجام دهد.  کلورلی در ادامه ادعاهای خود که مدرکی برای آن ارائه نکرد 
تاکید کرد که بریتانیا در تلاش های خود برای خنثی کردن رفتارهای مخرب ایران 
مصمم بوده اســت. وی مدعی شد که ایران طی ۱۸ ماه اخیر پشت ده ها فعالیت 
خصمانه علیه انگلیس بوده اســت و دستگاه های امنیتی این کشور دست کم در 
۱۵ مورد تلاش عوامل ایران برای »آدم ربایی« در خاک انگلیس را خنثی کرده اند.

دبیر شــورای راهبردی روابط خارجی گفت که هیچ کس موضع روس ها 
در رابطه با جزایر سه گانه را قبول ندارد و به واقع این موضع جای تعجب دارد. 
ســیدعباس عراقچی درباره بیانیه اخیر روسیه درباره جزایر سه گانه گفت: هیچ 
کس این موضع روس ها را قبول ندارد و به واقع این موضع جای تعجب دارد در 
حالی که در مســایل دیگر همکاری های نزدیک وجود دارد، چرا در اینجا چنین 
حرکتی انجام می شود. وی ادامه داد: به نظرم وزارت خارجه خوب برخورد کرد و 
صحبت آقای امیرعبداللهیان در مخالفت با جنگ در اوکراین و حمایت از تمامیت 

ارضی این کشور هم خوب بود.

مدیر روابط عمومی شورای رقابت استعفای برخی اعضای این شورا درپی 
انتقاد رئیس جمهور از عملکرد و تصمیم شورای رقابت در مورد افزایش قیمت 
خودروهای مونتاژی را تکذیب کرد. سپهر دادجوی توکلی تاکید کرد: هیچ کدام 
از اعضای شــورای رقابت استعفاء نداده اند و با قدرت به فعالیت خود در شورا 
ادامه می دهند. وی افزود: اعضای شورای رقابت پشتیبان تصمیمات گرفته شده 

شورا هستند.

 باقری بناب عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی گفت: 
بانک هــا موظفند تنها یــک ضامن تا مبلغ ۳۰۰ میلیون تومان را از دریافت کننده 
تسهیلات، تقاضا کنند چرا که این مسئله آیین نامه و بخشنامه لازم را داشته و باید 
به درســتی اجرایی شود،در غیر این صورت این مسئله تخلف بانکی محسوب 

شده و باید مورد برخورد قرار گیرد.

آنچه انتخابات مجلس دوازدهم را مهم می کند؛

صدای پای انتخابات در جبهه های سیاسی

سرویس سیاسی- دوازدهمیــن دوره انتخابات 
مجلس شــورای اسلامی و خبرگان رهبری ۱۱ اسفند 
ماه امسال برگزار خواهد شد و این یعنی تکاپویی تازه در 
سیاست و رسانه کشور. سال انتخاباتی برای جریان های 
سیاسی اصولگرا و اصلاح طلب آغاز شده و شوراهای 
اصولگرایی یکی پس از دیگری نشســت های خود را 
برگزار می کنند، اصلاح طلبان هم جبهه انتخاباتی خود 
را بــا انتخاب رئیس و اعضای جدید کمیته های آن به 

راه انداخته اند.
اصولگرایان و افق روشن وحدت

شورای ائتلاف نیروهای انقلاب و شورای وحدت 
دو بال انتخاباتی اصولگرایان از ابتدای ســال جاری، 
نشست های انتخاباتی و مشورتی خود را آغاز کرده اند 
و آنچه نشانه ها حکایت می کنند، اشتراک روی این مهم 
اســت که باید در انتخابات آینده با انسجام و وحدت 
کامل حضور یابند. شــورای وحــدت اصولگرایان، 
تشــکیلاتی است که آبان سال ۹۹ با محوریت جامعه 
روحانیت مبارز و حضور احزاب اصولگرا و اقشــار 
اجتماعی، با هدف تقویت هم گرایی و هم افزایی میان 
تشکل های این جریان در کشور تشکیل شد. شورایی 
که آیت الله »محمدعلی موحدی کرمانی« ریاست آن را 
بر عهده دارد و حجت الاسلام »مصطفی پورمحمدی« 
رئیس هیأت عالی آن اســت و با پیروزی اصلی ترین 
گزینه آن در انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم، یعنی 
آیت الله »سیدابراهیم رئیسی«، به موفقیت دست یافت.

»منوچهر متکی« که عهده دار سخنگویی شورای 
وحدت اســت؛ ۳۰ خردادماه سال جاری در تشریح 
تلاش های انتخاباتی این شــورا از تدوین سیاســت 
های انتخاباتی و ســاز و کار ورود دفاتر سراســری به 
انتخابات ۱۴۰۲ خبر داد. متکی گفت: شورای وحدت 
با تعیین تشــکیلاتی نسبت به معرفی نامزدهای خود 
برای مجلس دوازدهم در سراســر کشور اقدام خواهد 
کرد و سیاست های انتخاباتی این شورا  و سازوکارهای 
عملیاتی اســتان ها برای کلید زدن انتخابات ۱۴۰۲ در 
دســت تدوین است.شورای وحدت به ریش سفیدی 
جامعه روحانیت مبارز تشــکیل شــده و اعضای آن 
برای رســاندن اصولگرایان بــه حداکثر وحدت در 
حال هدف گذاری هســتند. به همین دلیل اســت که 
حجت الاسلام »غلامرضا مصباحی مقدم« سخنگوی 
جامعه روحانیت مبارز با اعلام حمایت این تشکل از 
ایجاد جبهه واحد در میان نیروهای  جریان انقلاب در 
انتخابات آتی گفته است: جامعه روحانیت مبارز مدتی 
است که گفت وگوهای اولیه با اعضای شورای ائتلاف 
و شورای وحدت اصولگرایان را آغاز کرده است زیرا 
رقابت دورن جناحی بی معناســت.این گفت وگوها 
درحالیست که برخی گمانه زنی ها از حضور تعدادی 
از تشکل های شورای وحدت در شورای ائتلاف دارد. 
شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی ۳۱ خرداد ماه 
سال جاری با محوریت بررسی تحلیل و تبیین شرایط 
سیاســی و اقتصادی کشور نشســتی را برگزار کرد و 
حضــور »محمدرضا باهنر« دبیرکل جامعه اســلامی 
مهندسین، در این نشست با توجه به نقش آفرینی این 
تشــکل در شورای وحدت اصولگرایان سوال برانگیز 
شــد. باهنر در توضیح این ابهام و در همان نشســت 
گفت که با همه شوراها و جبهه های درون اصولگرایی 
همکاری می کنــد و باید از رقابت های درون جناحی 
غیرضرور بپرهیز کرد و خودخواهی و خودمحوری را 
کنار گذاشــت و با انسجام بیشتر باهم کار کرد. وی در 
نشست شورای وحدت اصولگرایان هم اعلام کرد که 
به همه ارکان تشــکل متبوع خود توصیه می کند برای 
حفظ وحدت در همه شــوراها حضور فعال داشــته 
باشــند. »علیرضا خجسته پور« معاون جامعه اسلامی 
مهندســین هم حضور این تشــکل در نشست های 
شــورای ائتلاف را تأیید و آن را راهی برای انســجام 
بیشــتر عنوان کرده اســت.همین گمانه زنی ها درباره 
حضور حزب موتلفه در شــورای ائتلاف هم وجود 
داشت که متکی درباره آن یادآور شد که حزب موتلفه 
از ابتدای تشکیل شورای وحدت عضو موثر آن بوده و 
به حضور خود ادامه می دهد اما مؤتلفه نه در مرکز و نه 
در استان ها عضو شورای ائتلاف نیست.شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب یا همان »شــانا«، تشکلی است که در 
چندین انتخابات گذشته توانست وحدتی قابل قبول 
میان اصولگرایــان ایجاد کند و از این رو در انتخابات 
آتی مجلس هم از ارکان تصمیم گیر و تأثیرگذار خواهد 
بود. »امیرابراهیم رســولی« سخنگوی شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب اســلامی در تشریح برنامه های این 
شورا، با اشاره به تدوین مدل انتخاباتی شانا در کارگروه 
چهارنفره، تصریح کرده که گرچه شورای ائتلاف تابع 
اصول اســت اما معطل کسی هم نمی ماند. رسولی از 
بازبودن درهای این تشــکل بــه روی همه افرادی که 
انقلاب اســلامی و نظام را قبول دارند، ســخن گفت، 
به شرطی که این افراد بیایند، دور میز بنشینند، صحبت 

کنند و قواعد کار تشکیلاتی را بپذیرند. به گفته رسولی 
شورای ائتلاف چند ماهی است که کارگروه نظارت بر 
عملکرد نمایندگان مجلس تشکیل و تاکنون کارنامه 
۲۱۰ نفر از اعضای قوه مقننه را مورد ارزیابی قرار داده 
اســت. »غلامعلی حدادعادل« رئیس شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب، هم ۳۱ خرداد در نشستی بر انتخاب 
افراد کارآمد برای مجلس آینده تأکید کرده اســت. در 
حال حاضر مهمترین پرسش در جبهه اصولگرایان این 
اســت که اولاً کدام حزب و تشکل در کدام یک از دو 
شورای فعال عضویت فعال خواهد داشت و دوماً کدام 
یک از دو شورای وحدت و ائتلاف نقش محوری را در 
انتخابات آینده بازی خواهد کرد.در این میان، شاخص 
تأثیرگذار دیگر، جبهه پایداری خواهد بود که به گفته 
»مجید متقی فر« ســخنگوی خــود، از مدت ها پیش 
موضوع انتخابات را در دســتور کار قرار داده و کمیته 
انتخابات را فعال کرده است تا با رصد فضای سیاسی  
کشور و برگزاری جلسات تحلیل و بررسی، بایسته های 
انتخابات مطابق با افق های مرسوم رهبر معظم  انقلاب 
را پیگیری کند. به نظر می رسد این جریان سیاسی هم 
مانند شــورای وحدت و ائتلاف در پی انجسام بخشی 
حداکثری در جبهه اصولگرایان است.پیش از این و در 
اردیبهشت ماه سال جاری، »صادق محصولی« دبیرکل 
جبهه پایداری گفته بود برای رســیدن به یک لیســت 
واحد همیشــه در تلاش هستیم که در صورت امکان 
با گروه ها و جریان های انقلابی به حداکثر اشــتراکات 
ممکن برســیم. وی همچنین در تشــریح مسیرهای 
رسیدن به این اشــتراک، گام های چهارگانه ای را ذکر 
کرده و گفته اســت: »در گام اول این نکته مطرح است 
که نیروهای انقلابی همدیگر را تخریب نکنند و در گام 
دوم شاخص های لازم برای پیشنهاد و اولویت نامزدها 
به طور دقیق بررسی و مشخص شود و ملاک ها و اصول 
کاملًا شــفاف و واضح تبیین گردد. در گام سوم مبتنی 
بر شــاخص های ذکرشده باید مشترکات لیست ها را 
شناسایی کرد و در گام چهارم در صورت امکان توافق، 
لیست نهایی به صورت یک لیست واحد و مشترک بین 

جریان ها و نیروهای انقلابی ارائه شود«.
اصلاحات و پرســش همیشــگی نحوه 

مشارکت
فعالیت انتخاباتی جریان سیاســی اصلاح طلب 
هم آغاز شــده و ایــن را تعیین تکلیف نهاد انتخاباتی 
آنها نشــان می دهد. چهارم تیرمــاه جبهه اصلاحات 
بــه عنوان مهمترین نهاد ســامان دهی به فعالیت های 
انتخاباتی اصلاح طلبان، رئیس خود را شــناخت. »آذر 
منصوری« دبیرکل حزب اتحاد ملت با ۳۱ رای از آرای 
۴۱ عضو حاضر به این مقام انتخاب شــد. با این همه 
اما ریاســت او بر جبهه اصلاحات با اما و اگرهایی هم 
روبروست و تأیید آن از سوی کمیسیون ماده ۱۰ احزاب 
همچنان مبهم اســت. در جلسه ۲۵ تیرماه، این جبهه 
اعضا هیأت رئیسه وکمیته های ۵ گانه خود را شناخت. 
همچنین »محســن آرمین« به عنوان نایب رئیس اول، 
»طاهره نقی ئی« به عنوان نایب رئیس دوم و »جواد امام« 
به عنوان ســخنگوی جبهه انتخاب شدند. منصوری 
در حالی ریاســت جبهه اصلاحات را بر عهده گرفته 
اســت که پیش از این و در جریان انتخابات ریاســت 
جمهوری سیزدهم، این جبهه به ریاست »بهزاد نبوی« 
فعالیــت کرد.این نهاد تصمیم گیر انتخاباتی در جریان 
اصلاحات در حالی فعالیت خود را آغاز کرده اســت 
که نحوه مشارکت اصلاح طلبان در انتخابات مجلس 
دوازدهم همچنان با اما و اگرهایی روبروســت. گاهی 
سخن از عدم مشارکت فعال و هدفمند است و گاهی 
تیترها از آرایش جدید برای حضور موثر در انتخابات 
سخن می گویند.حجت الاســلام »رسول منتجب نیا« 
دبیرکل حزب جمهوریت ایران اسلامی تصریح می کند 

که »اهل تحریم انتخابات نبوده و نیســتیم« و حضور 
فعال اصلاح طلبان در انتخابات مشــروط به تصمیم 
مسئولان اســت. نحوه مشارکت در انتخابات یکی از 
مهمترین چالش های انتخاباتی اصلاحات خواهد بود 
از آنجایی که برخی از گروه های این جریان مشارکت 
فعال در انتخابات را منوط به پروسه تأیید صلاحیت ها 
خواهند کرد اما شــمار دیگــری از این گروه ها، برای 
حضور هدفمند در این دوره از انتخابات، در پی شرط 
و شــروط نیستند. برخی مشــارکت خود را در گرو 
اصلاح شــیوه های مرسوم در انتخابات اعلام کرده اند 
اما بخش دیگری از حضــور حداکثری با ژنرال های 
اصلاح طلب در انتخابات خبر می دهند. ماه های آینده 
برای اصلاح طلبان دوره زمانی مهمی خواهد بود و آنها 
باید همزمان با گرم تر شدن تنور انتخابات تکلیف خود 
را با این رویداد سیاســی به صورت مشخص روشن 

کنند.
میزان مشــارکت و اهمیت آن در ســال 

انتخاباتی
انتخابــات در نظام جمهوری اســلامی از همان 
ابتدا، مفهومی مهم و برگزاری ســالم و باشــکوه آن از 
اولویت های اساسی همه ارکان نظام به ویژه رهبر معظم 
انقلاب بوده اســت. گاهی ایــن اهمیت در برهه های 
خاص زمانی و تاریخی دو چندان می شده و مورد توجه 
داخلی و خارجی قرار می گرفته است. اساساً انتخابات 
در ایران، در چهار دهه گذشــته یکــی از رویدادهای 
کانونی مورد توجه جهانی هم در ســطح مسئولان و 
هم رســانه ها بوده و میزان مشارکت ایرانیان تیتر اول 
خبرهای این گروه ها. به دلیل همین اهمیت هاست که 
رهبر معظم انقلاب در دیدار نوروزی خود با کارگزاران 
نظــام در نیمه فروردین با تأکید بر اهمیت این دوره از 
انتخابات، گفتند: انتخابات می تواند مظهر قدرت ملی 
باشد و اگر درست برگزار نشود ضعف کشور و ملت 
و مســئولان را نشان می دهد که هر چه ضعیف شویم 
تهاجم و فشار دشمنان بیشتر می شود بنابراین باید قوی 
شویم که یکی از ابزارهای مهم قدرت، انتخابات است. 
ایشان در همین زمینه افزودند: مسئولان مرتبط، راهبرد 
»مشــارکت، امنیت، سلامت و رقابت انتخابات« را از 
هم اکنون مشــخص کنند تا انتخاباتی خوب، سالم و 
با مشــارکت بالا داشته باشیم. مهمترین موضوع مورد 
تأکید در سخنان چهره های سیاسی در یک ماه گذشته 
هم همین »مشــارکت حداکثری« مردم در انتخابات 
بود. حجت الاســلام پورمحمدی با اشاره به اهمیت 
این موضوع تصریح کرد: امروز مشــارکت و رقابت 
انتخاباتی نیاز و ضرورت جامعه برای انسجام و اقتدار 
کشور اســت که هم تاریخ و هم فرمایشات امام علی 
)ع( و هــم رهنمودهای رهبر معظم انقلاب بر این نیاز 
تأکید دارند. رســولی هم افزایش مشارکت را حتی از 
برُد و باخت گروه های سیاســی نیز مهم تر دانســت. 
حجت الاسلام مصباحی مقدم بحث سطح مشارکت 
مردم را مهمترین دغدغه برشــمرد و گفت: مشارکت 
عمومی برای نظام سیاسی جمهوری اسلامی همواره 
یک مســأله راهبردی و حیاتی بوده و هســت چون 
یک نظام مردم ســالار است. حداد عادل هم موضوع 
مشارکت را در اولویت دانسته و گفته است: باید کاری 
کنیم که انتخابات پایان امسال با مشارکت قابل قبولی 
ان شــاءالله انجام بشــود و در آن جایی که عملکردها 
مناســب نبود، نمایندگانی بهتر از نمایندگان فعلی و 
نمایندگانــی مومن و انقلابی تر وارد مجلس دوازدهم 
بشوند.انتخابات مجلس دوازدهم و خبرگان رهبری 
در پایان امســال، آغاز دوباره ای برای تحکیم اعتماد و 
همراهی مردم با نظام جمهوری اســلامی است و این 
مهم در برهه ای که بســیار برای نابودی این اعتماد در 

تکاپو بودند اهمیت ویژه می یابد.

سال انتخاباتی کشور با افزایش نشست ها، سخنرانی ها و اظهارنظرهای فعالان سیاسی تحویل شده و گرچه رقابت این جریان ها مهم است اما 
از دیدگاه تحلیلگران، میزان مشارکت مردم، مهمترین موضوع انتخابات پیش رو خواهد بود.

انتخابــات مجلس دوازدهــم و خبــرگان رهبری در پایان امســال، آغــاز دوباره ای 
بــرای تحکیم اعتمــاد و همراهی مردم با نظام جمهوری اســلامی اســت و این مهم در 
برهه ای که بســیار بــرای نابودی این اعتمــاد در تکاپو بودند اهمیــت ویژه می یابد.

سرویس سیاسی- یــک نماینده 
مجلس شورای اسلامی گفت: تشکیل 
وزارت بازرگانی حدود ۵۰۰۰ میلیارد 
تومان بار مالی برای کشــور دارد و در 
این شــرایط اقتصادی این عدد، عدد 
بزرگی است لذا تعدادی از نمایندگان 
که مخالــف فوریت ایجــاد وزارت 
بازرگانی بودند درحال پیگیری هستند 

که این لایحه مسکوت بماند.
معین الدیــن ســعیدی دربــاره 
درخواست نمایندگان برای مسکوت 
ماندن لایحه ۲فوریتی تشــکیل وزارت بازرگانی، گفت: دولت لایحه ۲ فوریت 
ایجاد وزارت بازرگانی را ارائه داد و توجیهی هم که داشــت این بود که با توجه 
به شرایط ملتهب بازار نیازمند یک وزارتخانه تخصصی با نیروهای تخصصی در 
حوزه تنظیم بازار داخلی و خارجی اســت. این نماینده مجلس شورای اسلامی 
یادآور شــد: نکته ای که آن روزها بر رویش مانور داده نشــد این بود که تشکیل 
وزارت بازرگانی چیزی حدود ۵۰۰۰ میلیارد تومان بار مالی برای کشور دارد و 
در این شــرایط اقتصادی این عدد، عدد بزرگی اســت؛ لذا تعدادی از نمایندگان 
که مخالف فوریت ایجاد وزارت بازرگانی بودند درحال پیگیری هستند که این 
لایحه مسکوت بماند و امروز هم تعداد کثیری از آن ها این درخواست مسکوت 

ماندن را امضا کردند.
وی درباره این که موضوع تشکیل وزارت بازرگانی چندین و چندسال در 
بین دولت ها و مجالس مختلف در رفت وآمد است و به نتیجه ای هم نرسیده است، 
بیــان کرد: این موضوع حالت پینگ پنگی بین دولت و مجلس در ادوار مختلف 

داشته است و شرح پرغصه ای هم دارد.
سعیدی خاطر نشان کرد:از طرفی بر مبنای قوانین فرادستی موظف به چابک 
سازی دولت هستیم اما داریم ساختارهای جدیدی ایجاد می کنیم به نظر من هم 

شاید دو فوریتش خیلی ضروری نباشد.
وی در پاسخ به این سوال که توجیه دولت برای تشکیل وزارت بازرگانی این 
بوده که بر بازار نظارت داشته باشد، عنوان کرد: با توجه به قانون تمرکز اختیارات 
وزارت جهاد کشاورزی، خود وزارت جهاد از نظر بخشی از دولت آن اهرم های 
لازم را برای ایجاد سیاست گذاری در حوزه تنظیم بازار ندارد و شما همین الان 
شاهد هستید متأسفانه مرغ از سفره مردم پرواز کرده است. در این شرایط تحلیل 
برخی از اعضای تیم اقتصادی دولت این بوده است که ایجاد وزارت بازرگانی و 
تیم تخصصی می تواند یک مقداری در حوزه تکانه های اقتصادی معیشت مردم 
را دچار  آرامش کند و شــاید تاثیرگذار باشــد، اما از نظر نماینده ها نقد جدی به 

این نظر وارد است.

سرویس سیاسی- جلسه شــورای سیاست گذاری حزب ندای ایرانیان 
به ریاســت معاون سیاســی حزب ندای ایرانیان و با حضور سید شهاب الدین 
طباطبایی، دبیر کل و مجید فراهانی، رئیس شــورای مرکزی و اعضای شورای 

سیاست گذاری برگزار شد.
جلسه شــورای سیاســت گذاری حزب ندای ایرانیان به ریاست معاون 
سیاسی حزب ندای ایرانیان و با حضور سید شهاب الدین طباطبایی، دبیر کل و 
مجید فراهانی، رئیس شورای مرکزی و اعضای شورای سیاست گذاری برگزار 
شــد. مرور اخبار مهم هفته گذشــته و بحث و بررسی پیرامون »گشت هنجار 
اجتماعــی و احکام قضایی عجیب علیه افراد بی حجاب«، »وضع بحرانی بازار 
بورس« و »بحران کمبود دارو« از جمله موضوعات مطرح شــده در جلسه این 

هفته شورای سیاست گذاری بود.
در ابتدای این جلســه، دســتور »گشت هنجار اجتماعی و احکام قضایی 
عجیــب علیه افراد بی حجاب« مورد بررســی قرار گرفت. اعضای شــورای 
سیاست گذاری ضمن اعتراض به راه اندازی مجدد گشت ارشاد و احکام قضایی 
عجیب علیه افراد بی حجاب، به ســران قوا و مسئولین دولتی توصیه کردند به 
جای اقدامات بحران آفرین، برای حل مســائل و مشــکلات اساسی و متعدد 
مردم برنامه ریزی کنند. به اعتقاد اعضای شــورای سیاست گذاری حزب ندای 
ایرانیان، »گشت هنجار اجتماعی و احکام قضایی عجیب علیه افراد بی حجاب« 
در تناقض آشــکار با حقوق اساسی شــهروندان است و خواستار عدم تکرار 
اشــتباهات گذشــته در برخورد با بانوان کشور شدند. همچنین مقرر شد دفتر 
سیاسی حزب، ابعاد مختلف »گشت هنجار اجتماعی و احکام قضایی عجیب 
علیه افراد بی حجاب« را بررســی کرده و گزارش تحلیلی خود را به شــورای 

سیاست گذاری ارائه کند.
بررســی »وضــع بحرانی بازار بورس« از دیگر مباحث این جلســه بود. 
اعضای شــورای سیاست گذاری ضمن یادآوری وعده حل مشکل بورس در 
کمترین زمان ممکن توسط رئیس جمهور و حل سه روزه مشکل بورس توسط 
اعضای کابینه، اعلام کردند وضعیت بحران بورس نشان داد با حرف و سخنرانی 

هیچ مشکلی از مشکلات مردم حل نخواهد شد.
دست اندازی به سود شرکت های دارای سهامدار خصوصی به روش های 
مختلف و عدم اطلاع رســانی به موقع از تصمیمات کلان اقتصادی، همچنین 
شــرایط ابهام و رانت که بســیار مخرب تر از تصویب دستورالعمل های غیر 
عادلانه اســت، عاملی شــده که وضعیت اقتصاد باوجــود وعده های رئیس 
جمهوری پیش بینی پذیر نباشد. و در شرایط تحریم اندک رمق پول های خرد 
وارد ســوداگری مخرب شــود. رفع تحریم های اقتصادی، اصلاح حکمرانی 
اقتصــادی، تغییر فضای کلان اقتصادی و هدایت بورس به ســمت یک بازار 
مولد و کارآ، پیش شرط های بهبود بازار سرمایه اند. در پایان مقرر شد جلساتی 
با حضور کارشناســان صاحب نظر در باره وضعیت بازار سرمایه برگزارشده و 
نتایج آن از طریق رسانه های حزب منتشر و در اختیار مردم و دولت قرار گیرد.
در ادامه این جلسه دستور »بحران کمبود دارو« مورد بررسی قرار گرف. در 
ابتدای این دستور، معاون سیاسی حزب به ارائه گزارشی در خصوص »بحران« 
کمبود دارو در کشور پرداخت. در ادامه اعضای شورای سیاست گذاری ضمن 
هشدار نسبت به افزایش بحران در حوزه دارویی کشور، تأکید کردند سلامت 
مردم قربانی ناکارآمدی دولت و تعارض منافع شده است. امروز در بخش دارو 
و درمان، نگرانی های جدی وجود دارد که به هیچ وجه پذیرفتنی نیست، مطابق 
با قانون اساســی، تأمین سلامت مردم یکی از مهم ترین وظایف اساسی دولت 
اســت و کم کاری در این حوزه می تواند کشــور را به سمت فاجعه ای بزرگ 
ببرد. انتظار داریم وزارت بهداشــت بجای تکذیب بحران دارو، به هشدارهای 
دلسوزان توجه و تا دیر نشده اقدامی کند. در پایان مقرر شد »بحران کمبود دارو« 
توسط دکتر محمدعلی محسنی بندپی عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی و عضو شورای مرکزی حزب ندای ایرانیان پیگیری و گزارش 

آن به شورای سیاست گذاری و مردم ارائه شود.
در انتهای این جلسه، فاطمه شفیعی رئیس کمیسیون محیط زیست حزب 
ندای ایرانیان گزارشی از مهم ترین چالش های زیست محیطی دولت رئیسی و 
وضعیت محیط زیست در لایحه برنامه هفتم توسعه به شورای سیاست گذاری 
ارائه داد و اعضا در خصوص آن گفت وگو کردند. این گزارش مبنای بیانیه ای 
پیرامــون موضع حزب نــدای ایرانیان در خصوص عملکرد دولت یازدهم در 

حوزه محیط زیست خواهد بود.

سعیدی نماینده مجلس :

تشکیل وزارت بازرگانی ۵هزار میلیارد 
تومان بار مالی برای کشور دارد

در جلسه شورای سیاست گذاری حزب ندای ایرانیان مطرح شد:

گشت ارشاد در تناقض با حقوق 
اساسی شهروندان است

دوشنبه 2 مرداد 1402، 6 محرم1445 ،24 جولای2023، شماره 4261، صفحه


